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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 6. juni 2012 
udbedt sig min besvarelse af spørgsmål 108 i forbindelse med forslag til lov om 
ændring af lov om randzoner, L 145. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jørn 
Dohrmann (DF).

Spørgsmål 108:

”Hvor mange penge forventer ministeren, at der på årsbasis kommer ind i ejendomsskat 
på de ca. 50.000 hektar, som nu udlægges til randzone?”

Svar:

Dette spørgsmål vedrører ikke L 145, men loven om randzoner, der blev vedtaget i 2011 
under VK-regeringen.

Danmarks Statistik har opgjort jordbrugets grundskatter til 701 mio. kr. i 2011 
(foreløbigt tal). Det vurderede areal for landbrug, frugtplantager, gartneri, planteskole 
samt ubebyggede landbrugslodder udgjorde i samme år, jf. vurderingsstatistikken knap 
3,1 mio. ha. Som simpelt gennemsnit udgjorde jordskatterne således ca. 227 kr. pr. ha. i 
2011. Antages det, at dette gennemsnitsbeløb kan anvendes på de ca. 50.000 ha, der 
udlægges til randzoner, så vil grundskatterne fra disse arealer kunne opgøres til knap 
11,4 mio. kr. (2011-værdier).
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